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Pa Garkalni klīst ēnas
Februārī saule vēl zemu, 
ēnas ātri vien izstiepjas 
garas jo garas. Novada domi 
12. februārī savā ziņā bija 
pārņēmušas 12 Garkalnes 
skolas skolnieki, kuri pirmo 
reizi klīda kā ēnas pa 
domes garajiem gaiteņiem, 
novērojot būvvaldi, avīzi, 
sociālo dienestu, kultūras 
darbu, dzimtsarakstu nodaļas 
pienākums, divas ēnas 
bija pielipušas arī domes 
priekšsēdētājam. 

Ēnu diena ir visā pasaulē 
populārs skolēnu karjeras 
izglītības pasākums.
Tās mērķis ir veicināt 
jauniešus ielūkoties iecerētās 
profesijas ikdienā, lai palīdzētu 
sagatavoties darba tirgum, 
veidojot savu karjeru atbilstoši 
savām radošām spējām, 
interesēm un ekonomiskajai 
situācijai reģionā, valstī un 
pasaulē. 

Ēnu diena veido sadarbību 
starp skolu, sabiedrību un 
darba vidi iesaistot jauniešus 
sabiedriskajā dzīvē. Lai 
piedalītos projektā skolēniem 
bija rakstiski, argumentēti 
jāpamato sava vēlme kādam 
citam par ēnu būt. 

Šā projekta ietvaros ēnas 
ieskatās pieaugušo dzīves 
ikdienā, saskaras ar vidi, kuru 
skolnieki parasti neredz. 
Projekts deva iespēju 
sajust – kā ir strādāt, kā ir  
pieņemt svarīgus lēmumus, 

argumentēti pamatot tos, 
atrisināt problēmas un īstenot 
savus mērķus dzīvē. Un beigu 
beigās saprast vai izvēlētā 
sapņu profesija vēl jo projām 
ir tā pati.

Savukārt ēnu devēji 
atsvaidzināja savas skolotāja 
prasmes, talantu sarunāties 
ar jauniešiem viņiem 
saprotamā un patīkamā veidā. 
Atsvaidzināja pacietības un 
sadarbošanās smalko mākslu. 
Abām pusēm tikšanās bija 
ļoti vērtīga.  Ēnu devēju un 
skolnieku domas par šo dienu:

Ļoti patika ēnu diena. Uzzināju 
daudz ko jaunu –  
kā dzīvē viss notiek.  
Evija 

Ļoti patika, interesanti – 
lielākoties darbs saistītais ar 
cilvēkiem, nav jāsēž vienā 
vietā, radoši.  
Zane 

Man ļoti patika – uzzināju 
kāda ir arhitekta ikdiena, kas 
ir galvenie viņa pienākumi. 
Krišjānis

Uzzināju ar kādām metodēm 
var palīdzēt cilvēkiem.  
Sandra

Es uzzināju, kādus jautājumus 
risina Garkalnes novada 
priekšsēdētājs, kā tiek dalīts 
un tērēts domes budžets, 
kā risināti dažādi jautājumi. 
Skaidrs, ka viens pats to visu 

nevar paveikt – vajadzīga laba 
komanda.  
Toms

Man patika, daudz 
pastāstījām meitenēm, 
domāju, ka viņas daudz jauna 
uzzināja par sociālo darbu, 
par plašo pienākumu birumu. 
Lonija

Prieks, ka jaunieši gan 
klausījās, gan izteica savas 
domas – izveidojās labs 
dialogs. Uzzināju daudz jauna, 
tāpat kā viņi. Man patika. 
Juris

Bija ļoti interesanti, no 
drošiem avotiem zinu, ka 

bērniem arī patika. 
Elga

Ēnu diena palīdzēja gan 
darbiniekiem, gan skolēniem 
uz lietām paraudzīties 
savādāk. Pieaugušajiem, 
ielaižot jauniešus savā darba 
vidē, rādot un stāstot, radās 
brīnišķīga iespēja no jauna 
paskatīties uz savu darbu; 
varbūt pat paguva jau atkal 
iemīlēt to. Jo ēnām šī diena 
patika.

Jaunieši – pieklājīgi, ļoti 
atvērti, viņi ne tikai klusē, 
bet arī klausās, kad viņiem 
ko stāsta. Atvērti visam 
jaunajam. Prieks sadarboties. 

Gatavi riskēt brīvi un bezbailīgi 
iesaistās jaunos darba 
piedzīvojumos. Uzticami un 
iekļaujas termiņos. 
Elīna

Pateicoties Ēnu dienai starp 
domi un skolēniem veidojās 
atgriezeniskā saite, jaunieši 
ieguva dziļāku priekšstatu par 
to kā tiek vadīts pašvaldības 
darbs, ko dara domes 
darbinieki un kāda ir viņu 
sadarbība ar cilvēkiem, kuri 
dzīvo novadā. 

Visi centās, visiem patika. 
Paldies visiem! 
Tiekamies nākamgad. 
GNV

Es atklāju zemes pievilkšanās spēku, nevis Ņūtons – teica ābols, nobūkšķēdams zemē.

Daba atrodas mūžīgā kustībā, skraidot, šaudoties kā dzīva it kā meklē izeju. Tā ir attīstība.

Zemes orbīta ap sauli ir elipsveidīga. Šāds ritenis šūpo un cilā elastīgi, atsperīgi un atlecīgi. 
Braucam kā federvāģī.

Kad cits pieskaras kāju pēdām, tās kut. Bet staigājot pa zemi – nemaz. Zeme nav svešinieks.

Spraužot atstarotājus pie apģērba neapzināmies, ka tas ir Mēness plaģiāts.

Koka zars šūpojot sniega smagumu, atceras augļus.

Krīt lapas, krīt arī sēklas.

Putna centrālais nervs iet caur spārniem.

Īsta ticība ir dzīvot tagad un mūžīgi.

Muša sitas logā. Lūk, tev atklātība un caurspīdīgums.

Spoži ir zinātnes atklājumi, spožs arī Saules aptumsums, uz kuru ragāmies caur aizkvēpinātu 
stiklu vai tumšām brillēm. 

Berģieša Jāzepa Keiša atziņas, domu daļskaitļi jeb mazrindas
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Par lietām ap zemi, 
mežu un īpašumu

Mūsu novada iedzīvotājus, 
piedaloties Garkalnes novada 
teritorijas plānojuma sabiedriskajā 
apspriešanā, satrauca vairākas 
problēmas.

Meži un to saglabāšana. Vairāk 
nekā 70% Garkalnes novada 
teritoriju klāj meži un ūdeņi, 
pārējo teritoriju veido esošā un 
plānotā apbūve. Lai meži darbotos 
kā Rīgas zaļās plaušas, kā atpūtas 
un miera osta iedzīvotājiem, 
lielāko meža daļu teritorijas 
plānojumā ieskaitījām mežu 
aizsargjoslā ap Rīgas pilsētu. 

Bez tam Garkalnes novadā 
atrodas arī aizsargājās dabas 
teritorijas: dabas liegumi 
„Buļļezers”, „Lielā Baltezera 
salas” un dabas liegums 
„Garkalnes meži”, kurā dzīvo 
skaistākais putns zaļā vārna.

Lokāls, bet ļoti svarīgs jautājums 
ir par kailcirtēm. Valdībā jau 
ilgāku laiku notiek diskusijas 
par kailciršu aizliegšanu Rīgas 
pilsētas aizsargjoslās. Pateicoties 
mūsu teritorijas plānojumam un 
aktīvām sarunām valdībā cerams 
panāksim, ka kailcirtes Garkalnes 
novada mežos nebūs iespējamas. 

Plāni paplašināt ciemus. 
Apspriešanas gaitā iedzīvotāji 
uzsver, ka plānotāji ir paredzējuši 
pārāk lielas teritorijas pie 
Langstiņiem un Padebešiem Rīgas 
pilsētas mežā individuālai un 
komercdarbības apbūvei. 

Savukārt plānotāji paskaidro, 
ka izvēlēts ilgtspējīgas un 
līdzsvarotas teritorijas attīstības 
princips, tā ir tendence apbūvi 
veidot un attīstīt nevis izkaisītu, 
bet vienkopus, lai maksimāli 
un racionāli nodrošinātu ceļu 
un inženierkomunikāciju 
infrastruktūru, neskarot un 
saudzējot lielos mežu masīvus.
Atsaucoties uz iedzīvotāju 
lūgumiem neplānot šo teritoriju 
apbūvi, lemsim vai šīs teritorijas 
atstāt kā Rīgas pilsētas mežus.

Runājot par privātīpašumu: 
Paldies, dārgie novada iedzīvotāji 
par lielo atsaucību, ko izrādiet 
teritorijas plānošanas sakarā. 
Prieks, ka interesējaties par 
saviem īpašumiem un Jums ir 
grandiozi plāni to izmantošanā. 
Esam saņēmuši ļoti daudz 
iesniegumus par teritoriju 
izmaiņām. Ievērojot samērīguma 
principu, centīsimies iesniedzēju 

vēlmes ņemt vērā. Īpašniekiem, 
kuru zemes gabali atrodas dabas 
liegumos, applūstošās zonās, 
vietās, kur paredzēti perspektīvie 
ceļi, vai ir citi apgrūtinājumi, 
novēlam rast jaunas idejas un 
inovācijas īpašumu izmantošanā, 
ņemot vērā, ka šīs teritorijas 
tiek plānotas valsts līmenī, 
pamatojoties uz Latvijas 
Republikas likumiem. 

Jūsu lielās atsaucības dēļ un 
raizēm par kaimiņa īpašumu, 
vēlreiz vēlos atkārtot: pirms ar 
kvēlošu dedzību lūdzat domi 
aizliegt kaimiņa būvniecības 
ieceri, atcerieties, ka arī Jūsu 
kādreizējā būvniecība bija tā, 
kas aizsedza skaisto skatu uz 
līko priedi, padomājiet! Jūs 
neesat pēdējais cilvēks, kas vēlas 
apmesties šajā novadā. Būsim 
saticīgi. 

Kādi būsiet Jūs, tādi arī būs Jūsu 
deputāti. 

Ja ir jautājumi sakarā ar teritorijas 
plānojumu un jūsu īpašumu, 
lūdzu, zvaniet 2653 4862.

Mārtiņš Bauze-Krastiņš,  
Domes priekšsēdētāja vietnieks.

Kamēr domes speciālisti lauza 
galvas, lai pēc iespējas labāk 
sagatavotu Garkalnes novada 
attīstības programmu, Garkalnes 
novada vēstis sarunājās ar 
Edgaru Šnepu, kurš pavisam 
nesen no Rīgas bulvāriem 
ir pārvācies uz mežaino 
Upesciemu. 

Šneps atklāja savu vīziju par
Novada attīstību, tur ir 
padomāts par biznesu, bērniem, 
būšanu dabā un laimīgu 
dzīvošanu.

GNV (Garkalnes novada vēstis): 
Domājot par novada cilvēkiem 
un labāku nākotni, kas, Jūsuprāt, 
Garkalnes novada domei 
būtu jāizvirza par galvenajām 
prioritātēm?

E.Š. (Edgars Šneps): Manuprāt, 
novada prioritātēm ir jābūt:  
1. iedzīvotāju skaita 
palielināšana, piedāvājot dzīves 
vietas jauniem patstāvīgiem un 
aktīviem cilvēkiem;
2. jaunu darba vietu radīšana;
3. iespēja iegūt kvalitatīvu 
izglītību sākot no pirmsskolas un 
beidzot ar vidusskolu;
4. kvalitatīvas brīvā laika 
pavadīšanas iespējas;
5. aktīvu un veselīgu dzīvesveidu 
veicinoša infrastruktūra.

Lai īstenotu izglītības, kultūras, 
sporta un sociālās programmas 
kā arī, lai varētu nodrošināt 
infrastruktūras attīstību 
domei jādomā kā iegūt jaunus 
ieņēmumu avotus, kā radīt 
jaunus privātos investīciju 
projektus, līdz ar to jaunas 
darba vietas novadniekiem, 
ienākumus ieguldot iedzīvotāju 
labklājības celšanā. 

Priecājos, ka jaunajā Garkalnes 
novada teritorijas plānojumā 
ir redzamas šādas attīstības 
tendences. 

GNV: Ko dome varētu darīt, lai, 
Jūsu kā tēva, dzīves kvalitāte 
uzlabotos? 

E.Š: Man ģimenē aug 2 puikas 
un man ir svarīgi zināt vai 
Novadā ir kvalitatīvas izglītības 
iegūšanas iespējas? Kādas ir 
ārpusstundu aktivitātes? Vai 
ir sporta zāles un treneri, vai 
ir teātra pulciņš, vai var apgūt 
kāda mūzikas instrumenta spēli? 
Cik plaša ir izvēle brīvā laika 
pavadīšanai? 

Ļoti nepraktiski, laikietilpīgi 
un arī dārgi ir vest bērnus 
uz skolu un dārziņu Rīgā, 
nepārtraukti kalkulējot kā 
un cikos viņi nokļūs uz savu 
deju pulciņu vai basketbola 

treniņu un kas viņu sagaidīs 
pēc peldēšanas nodarbības. 
Labprāt viņus pavadītu līdz 
„Upesciema vidusskolai”, zinot, 
ka pēc kvalitatīvām stundām 
pagarinātajā dienas grupā būs 
izpildīti mājas darbi, sertificēta 
trenera vadībā tiks aizvadīts 
treniņš jaunā un plašā sporta 
zālē vai vidusskolas baseinā.  
(Garkalnes novada vēstis 
apņemas nākamajā numurā 
visiem vecākiem pastāstīt  par 
jau esošajām iespējām novada 
skolās.)
 
GNV: Domes darbinieki un citi 
eksperti patlaban aktīvi strādā 
pie Garkalnes novada attīstības 
plānā.  Ko Jūs varētu viņiem 
ieteikt, kā svarīgāko, kas jāplāno 
Novadā?

E.Š.: Domāju, ka vidusskolas 
izveide un jaunas 
multifunkcionālas, bet 
ekonomiskas sporta zāles 
būvniecība jāstāda kā prioritātes 
novada turpmākajā darbā. 
Jārada vide, kas būtu draudzīga 
bērniem un ērta viņu vecākiem, 
vide, kas ne tikai piedāvātu, bet 
arī ļautu prasīt no vecākiem 
un skolēniem ieinteresētu un 
atbildīgu attieksmi pret mācību 
procesu.

GNV: Ko jūs novēlētu saviem 
jaunajiem kaimiņiem?

E.Š.: Lai mums visiem te klātos 
labāk, katrs no mums var kaut 
ko dot. Piemēram, neizgāzt 
atkritumus mežā vai pastāstīt 
par modernākām atkritumu 
apsaimniekošanas metodēm 
tiem, kas to vēl nezin. Līdz 
vēlam rudenim skrienu krosus 
pa mežu un vērojot izgāzto 
atkritumu čupas, saprotu, ka 
mūsu dzīve atkarīga no mūsu 
katra paša attieksmes pret 
lietām, cilvēkiem un vidi. 
Kad tiekamies uz meža 
sakopšanas talku?

GNV:  Nobeigumā  – īss 
novēlējums domei:

E.Š.: Esmu principa – „Veselā 
miesā – vesels gars” piekritējs, 
tāpēc novēlu domei novadu 
veidot  labākajās Eiropas 
tradīcijās – samērojot dabas un 
cilvēka vajadzības, darot visu 
tik labi cik iespējams. Novēlu 
sakārtot peldvietas un izveidot 
labāko veloceliņu Latvijā, lai 
Berģu un Upesciema iedzīvotāji 
varētu braukt uz Langstiņiem 
peldēties un apciemot draugus.

GNV: Paldies par jauko sarunu.
E.Š.: Paldies, bija patīkami. 

GNV

Veselā miesā –
vesels gars
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Garkalnes novada dome 30. 
janvārī pieņēma bezdeficīta 
budžetu 2009. gadam, 
vienbalsīgi nobalsojot visiem 
klātesošajiem deputātiem:  Jurim 
Silovam, Mārtiņam Gunāram 
Bauze-Krastiņam, Leontīnei 
Seilei, Pēterim Saleniekam, 
Edgaram Treibergam, Aivaram 
Jurjānam un Oļģertam 
Lejniekam. Domes sēdē 
nepiedalījās deputātes  Elga  
Liepiņa un Aelita Veipa.

Kopējā Domes budžetā 
ieņēmumu un izdevumu 
daļa sastāda 4 518 816 LVL, 
no kuriem pamatbudžets ir 
4 211 816 LVL un speciālais 
budžets 300 000 LVL.

Izstrādājot budžetu, Garkalnes 
domes deputāti ņēma vērā 
ekonomisko situāciju valstī, 
iespējamo ieņēmumu daļas 
samazināšanos un sociālās 
spriedzes pieaugumu, par 

galveno uzskatot finansējuma 
turpināšanu esošajiem 
projektiem, tā nodrošināšanu 
tādām novada aktivitātēm 
kā izglītība, kultūra, sports; 
sociālajiem pabalstiem, 
mazturīgajiem iedzīvotājiem, 
tiem novadniekiem, kuri 
nonākuši īslaicīgās grūtībās, 
kā arī atbalstam pensionāru 
aktivitātēm un Dienas centriem. 

Novadā arī turpmāk atbalstīsim 
uzņēmējus, kuri veic aktīvu 
uzņēmējdarbību un maksā 
nodokļus, ne tikai ar nekustamā 
īpašuma nodokļa atlaidēm, bet 
kopā ar attiecīgiem speciālistiem 
mēģinot palīdzēt krīzes 
pārvarēšanā.

Salīdzinājumā ar iepriekšējo 
gadu kopējie ieņēmumi novada 
budžetā samazinājušies par 
921 666 LVL. Tas sastāda 
apmēram 20% no iepriekšējā 
gada kopējiem ieņēmumiem. 

Tāpēc, lai sekmīgi īstenotu 
novada tālāko attīstību, 2009.
gada budžetā samazinājām 
atlīdzības izmaksas 
(atalgojumu) par 23% , preču 
un pakalpojumu iepirkumus par 
37% , pamatlīdzekļu iegādi par 
25% , īpašu vērību pievēršot 
ekonomiskai un taupīgai jau 
esošo pamatlīdzekļu lietošanai.

Šogad par 16% palielināti 
izdevumi sociālo pabalstu 
izsniegšanai, kā arī maksai par 
komunālajiem pakalpojumiem 
tiem iedzīvotājiem, kuri 
objektīvu iemeslu dēļ tos 
nevarēs veikt. 2009. gada 
sociālās programmas ietvaros 
paredzēts tuvāko 2-3 mēnešu 
laikā pabeigt jaunas mājas 
būvniecību ģimenēm, kuras 
ilgus gadus atrodas dzīvokļu 
rindā. Kopumā novada 
maznodrošināto iedzīvotāju 
sociālajai programmai paredzēti 
476 690 LVL.

Bezdeficīta budžets ir pieņemts
Izglītība novadā ir viena no 
galvenajām domes prioritātēm, 
tikai labi motivēts skolotājs var 
sniegt augstvērtīgu izglītību 
mūsu bērniem, tāpēc 2009. 
gada budžets paredz piemaksas 
mūsu novada skolotājiem par 
kvalitatīvu darbu, par savas 
kvalifikācijas paaugstināšanu, 
par metodisko materiālu 
gatavošanu, par piedalīšanos 
ārpusskolas un ārpusstundu 
pasākumos kopā ar skolniekiem.

Varam iepriecināt mūsu jaunās 
ģimenes, jo šī gada budžetā 
esam paredzējuši finansējumu 
vēl divu jaunu bērnudārza grupu 
atvēršanai, novadā būs jau sešas 
šādas grupas.

Attiecībā uz ārpusbudžeta 
iecerēm plānojam piesaistīt 
Eiropas savienības finansējumu 
veloceliņa izbūvei un uzsākt 
projektu kanalizācijas sistēmu 
pievienošanai Rīgas pilsētas 

attīrīšanas iekārtām. Pirmie soļi 
projektu īstenošanā jau sperti, 
ceram uz sekmīgu iznākumu. 

Garkalnes novada domes telpās 
šā gada 28.janvārī notika novada 
perspektīvā attīstības plāna 
publiskā apspriešana. 

Paldies par priekšlikumiem, ko 
esam saņēmuši gan mutiski, gan 
rakstiski. 

Tā nebija pēdējā tikšanās 
minētā plāna ietvaros, tāpēc, 
lūdzu, sekojiet informācijai; 
pēc jūsu ieteikumu izvērtēšanas 
un iestrādāšanas mūsu plānos 
tiksimies atkal.

Tikai visi kopā mēs esam spēks, 
tikai visi kopā varam panākt, lai 
rīt mūsu dzīve  būtu daudzkārt 
labāka un skaistāka.

Juris Silovs, 
Garkalnes novada domes 
priekšsēdētājs

Pār Garkalnes aizsnigušajiem 
kalniem un lejām uzausis 
brīnišķīgs ziemas rīts. Koki pilni 
baltu sniega ziedu, kas saulē 
mirdz un laistās nebeidzamās 
krāsās. “Lapsu kalnā” no malu 
malām ierodas pensionāru 
padomes biedri uz pirmo 
izbraukuma sēdi. 

Kamēr gaidām kavētājus, 
sarunājamies ar mājas 
saimnieku. Viņa vārdos dzirdu 
prieku darbam, ticību nākotnei, 
stipru pieķeršanos un mīlestību 
savam zemes stūrītim. Tas 
priecē!

Atskatoties uz 2008. gadā 
paveikto varam teikt –  labi 
strādāts. Esam palīdzējuši 
vecajiem ļaudīm, kuriem iet 
grūti. Iesaistījuši ļoti daudz jauku 
biedru kopējā darbā, tikušies ar 
novadu vadītājiem, deputātiem, 
domes speciālistiem, 
piedalījušies semināros, 
konferencēs u.c. Tas viss ir 
paplašinājis mūsu redzes loku. 

Lielākais pasākums bija 
pagājušā gada 1.oktobrī “Veco 
ļaužu diena”, kuru rīkojām 
kopā ar Garkalnes domi. Esam 
apņēmības pilni strādāt, lai 
palīdzētu tiem, kuriem klājas 
grūti. 13. februārī uz sēdi 
aicinājām novada priekšsēdētāja 
vietnieci Elgu Liepiņu un Sociālā 
dienesta vadītāju Silviju Putniku, 
lai runātu par jaunumiem 
sociālajā jomā un darāmajiem 
darbiem, lai palīdzētu depresijā 
nonākušajiem.

Esam nolēmuši: cīnīties 
par savām pensijām, lai 
pensijas kopā ar sociālajiem 
atvieglojumiem nebūtu mazākas 
par dzīves iztikas minimumu. 
Atgādināsim politiķiem, ka 
strādāt ir cilvēka tiesības, bet ne 
pienākums. 

Prasīsim realizēt cilvēka tiesības 
uz darbu, personīgu izvēles 
brīvību strādāt vai nestrādāt, 
prasīsim senioru profesionālo 

Nepieliksim savai dzīvei tikai gadus,
pieliksim gadiem arī dzīvi!

apmācību atbilstoši mūsdienu 
prasībām, lai gadi un dzimums 
nebūtu šķērslis darba attiecībās.

Mūsu moto: Nepieliksim savai 
dzīvei tikai gadus, pieliksim 
gadiem arī dzīvi!

Senior! Nāc mūsu pulkā!

Pensionāru padomes 
priekšsēdētāja
Ināra Reimane

PAGARINĀTA TERITORIJAS PLĀNOJUMA 
SABIEDRISKĀ APSPRIEŠANA

Jau decembra „Garkalnes novada vēstīs” informējām par to, ka Garkalnes 
novada dome 2008. gada 19. decembrī pieņēma lēmumu nodot Garkalnes 
novada teritorijas plānojuma 1. redakciju sabiedriskajai apspriešanai un 
atzinumu saņemšanai.

Publiskās apspriedēs, kas notika 2009.gada 16. un 28. janvārī, kopā 
sapulcējās vairāk nekā 200 Garkalnes novada iedzīvotāji. Jautājumu klāsts 
bija plašs, aptverot ne tikai teritorijas plānojuma jautājumus, bet arī 
diskutējot par sīkākiem sadzīves jautājumiem un problēmām.

Galvenokārt iedzīvotāji interesējās par teritoriju plānoto izmantošanu: 
rekreācijas teritorijām Upesciemā, par komercdarbības objektu un 
dzīvojamās apbūves teritoriju paplašināšanu Berģu un Langstiņu ciemā, 
kā arī Upesciema dzīvojamās zonas paplašināšanu pie Padebešiem. Plaša 
diskusija izvērtās par applūstošo teritoriju aizsargjoslām.

Lielās iedzīvotāju intereses dēļ Garkalnes novada dome šī gada  
30. janvārī pieņēma lēmumu pagarināt Garkalnes novada teritorijas 
plānojuma 1. redakcijas sabiedrisko apspriešanu līdz 2009. gada  
20. martam.

Garkalnes novada teritorijas plānojuma  
1. redakcijas sabiedriskās apspriešanas  

noslēguma sēde notiks 05.03.2009. plkst. 17.30  
Garkalnes novada domes ēkas Mazajā zālē  

Brīvības gatvē 455, Rīgā 

Noslēguma sēdē ne tikai uzklausīs iedzīvotāju un investoru priekšlikumus, 
bet arī izskaidros sabiedriskās apspriešanas laikā saņemto iesniegumu 
izskatīšanas kārtību un turpmāko teritorijas plānojuma izstrādes 
procedūru.

Garkalnes novada teritorijas plānojuma 1. redakcija publiskai apskatei ir 
pieejama Garkalnes novada domes galvenajā ēkā, 2. stāvā, Brīvības gatvē 
455, Rīgā, kā arī ar to var iepazīties Garkalnes novada domes mājaslapā 
www.garkalne.lv sadaļā Būvvaldes informācija – Teritorijas plānojums.

Tā kā sabiedriskās apspriešanas termiņš ir pagarināts, rakstiski ierosinājumi 
un priekšlikumi tiek pieņemti Garkalnes novada domē tās darba laikā 
(Brīvības gatvē 455, Rīgā, LV-1024) līdz šī gada 20.martam.

Apspriedes atsevišķi pa ciemiem netiks rīkotas, tā vietā papildus 
paskaidrojumus par Garkalnes novada teritorijas plānojuma  
1. redakciju var saņemt pie teritorijas plānojuma izstrādes vadītāja A. 
Jurjāna un deputāta P. Salenieka (tālr. 2917 7649) trešdienās un piektdienās 
Garkalnes novada domes 3.stāvā no plkst.16 līdz 19 iepriekš piesakoties pa 
tālr. 67800936, kā arī pie teritorijas plānojuma izstrādes vadītāja vietnieka 
M. G. Bauzes-Krastiņa (tālr. 2653 9862) pirmdienās un ceturtdienās no 
plkst. 11 līdz 13.

GNV informāciju sagatavoja
Zane Salaka (6780 0936)
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Gada sportisti apbalvoti

Mūsdienās naudai un tās tērēšanas 
ieradumiem jāpievērš lielāka 
vērtība kā ierasts. 

Bieži vien mēs nezinām par 
vienkāršām lietām, ko var darīt, 
lai samazinātu kopējo mājas 
enerģijas (elektroenerģijas 
un siltumenerģijas) patēriņu. 
Siltumenerģijas patēriņš apkurei 
ir atkarīgs no dažādiem faktoriem, 
piemēram, ēkas konstrukcijas, 
novietojuma, lieluma, noēnojuma, 
norobežojošo konstrukciju 
materiāliem, apkures sistēmas 
stāvokļa utt.

Veci logi un ārdurvis rada lielus 
siltuma enerģijas zudumus un bieži 
arī nemājīgu telpu klimatu. Pie 
zemām āra gaisa temperatūrām logu 
stikli atdziest (veidojas leduspuķes 

vai kondensāts). Tas norāda, ka 
logs un durvis ir viens no būtiskiem 
siltuma zuduma avotiem mājā. 

Atjaunojot vai uzlabojot logu un 
ārdurvju rāmjus, blīves vai pilnībā 
nomainot vecos logus un durvis 
ar jauniem enerģiju taupošiem 
logiem un durvīm būtiski samazinās 
enerģijas zudumi mājā, uzlabojas 
skaņas izolācija un māja kļūst 
mājīgāka.

Logus var uzlabot: 
 Izvēloties logu furnitūru:
Pie logu furnitūras tiek pieskaitīti 
visdažādākie logu vēršanas 
mehānismi un dekoratīvie elementi 
(eņģes, rokturi un stiprinājumi). 
Pamatā, jo mazāk logam ir dažāda 
veida atvēršanas mehānismu, jo 
augstāka ir loga blīvju noturība 

un siltuma aizsardzība. Logu 
furnitūra ir regulāri jāpārbauda 
un nepieciešamības gadījumā 
jānomaina.

 Pārbaudot blīvējumu:
Visilgstošāko rezultātu nodrošinoša 
un ekonomiski izdevīgākā metode ir 
elastīgu blīvju materiāla iefrēzēšana 
logu rāmī. Blīves jāiestrādā iekšējā, 
t.s. ziemas vērtņu blokā. Blīvējot 
logu, nevajag aizmirst, ka caur logu 
notiek dabiskā ventilācija. Tādēļ 
ēkās, kur istabās ir plītis vai kamīni, 
ir jānodrošina, lai pēc blīvju 
ieklāšanas telpā paliek pietiekami 
gaisa, lai plīts vai krāsns varētu 
kurināties.

 Siltumu uzturoša stikla 
rāmēšana vecajā rāmī:
Siltuma zudumus veciem logiem 
var samazināt, iekšējam logu 
blokam iestrādājot biezākus stiklus 
vai stiklus ar termopārklājumu. 
Siltuma zudumi šādi restaurētiem 
logiem samazinās līdz pat 70%. 
Savukārt šāda pasākuma izmaksas 
ir aptuveni par 30% zemākas nekā 
jaunu logu iegāde un montāža.

Elektroierīces dzīvokļos ir viens no 
galvenajiem enerģijas patērētājiem. 

Dzīvoklī  izmantojamais 
elektroierīču enerģijas patēriņš 
var tikt samazināts arī lietošanā 
jau esošām precēm, ja tiek 
ievēroti sekojoši mājsaimniecības 
elektroiekārtu lietošanas padomi:
 Ja mājsaimniecībā ir trauku 
mazgājamā mašīna, tad pielādējot 

to pilnu un mazgājot enerģijas 
patēriņš ir mazāks nekā to pašu 
daudzumu mazgājot ar rokām;
 Veļas mašīnām pirms-
mazgāšanas režīmu jāizmanto tikai 
īpašas nepieciešamības gadījumā, 
kad veļa ir ārkārtīgi netīra un ir 
nepieciešama papildus mērcēšana 
– var tikt ietaupīti aptuveni 10% 
no kopējā veļas mašīnas enerģijas 
patēriņa;
 Ledusskapi nevajadzētu turēt 
siltuma avota tuvumā;
 Pilnīgi pietiekama ledusskapī  
ir 5oC temperatūras uzturēšana;
 Nav ieteicams ledusskapī 
ievietot siltus ēdienus;
 Ledusskapju saldēšanas kamera 
pietērē 20% no kopējā ledusskapja 
elektroenerģijas patēriņa;

Lai uzturētu veselīgu un patīkamu 
telpas klimatu, regulāra vēdināšana 
ir ārkārtīgi svarīga. 

Ļoti bieži vai nu pārlieku lielas 
vai nepareizas vēdināšanas dēļ 
tiek nevajadzīgi patērēta telpu 
siltumenerģija, vai arī gluži 
pretēji tiek nodrošināts pārāk 
mazs svaigā gaisa daudzums un 
tādējādi radīts neveselīgs telpas 
klimats. Līdz ar to, lai novērstu 
pelējuma veidošanos telpās pareiza 
vēdināšana ir ļoti svarīga. 

Ziemā vislabāk logus atvērt plaši, 
bet uz īsu laiku (ja iespējams – radīt 
caurvēja apstākļus, kas ātri, bet 
efektīvi izvēdinās telpu).

Lai atvieglotu energoefektivitātes 

pasākumu noteikšanas procesu 
izmanto energoefektivitātes 
pārskatu vai energoauditu. 

Energoaudits ir procedūra, kuras 
laikā tiek noteikts ēkas enerģijas 
patēriņš, faktori, kas to ietekmē 
un pasākumi, ko var veikt, lai 
samazinātu enerģijas patēriņu. 

Galaprodukts ir atskaite, kas parāda 
energotaupīgas iespējas un dod 
pasūtītājam objektīvu informāciju, 
kas ļauj pieņemt pareizāko 
renovācijas lēmumu.

Energoaudits tiek īstenots, 
lai sasniegtu dzīvojamo māju 
siltumenerģijas un elektroenerģijas 
samazinājumu, konstatētu 
komforta paaugstināšanas iespējas, 
pilnveidotu dzīvojamo ēku. 

Energoaudits sniedza iespēju 
novērtēt un ieteikt kādi pasākumi 
jāveic ēkā, lai samazinātu 
siltumenerģijas un elektroenerģijas 
patēriņu. Tā kā energoefektivitātes 
pasākumi ir dažādi, tie nes arī 
dažādu ieguvumu, tādēļ veiktie 
aprēķini uzskatāmi parādīs, kāds 
ieguvums būs no katra pasākuma 
un kādos energoefektivitātes 
pasākumos ieguldītie līdzekļi 
visātrāk atmaksāsies. 

Vairāk informācijas Jums sniegs 
SIA „Smart Energy” izpilddirektors 
Mārtiņš Ratnieks. Tālrunis: 2915 
2350, e-pasts: smart@livland.lv

GNV

Mācāmies taupīt enerģiju

Sportisti daudz dzīvo svaigā 
gaisā, vingrina savu ķermeni, 
galvu, ir veseli un laimīgi. 
Laikam tamdēļ visi viņus mīl. 

Arī Garkalnes novada dome 
mīl sportot un mīl savus 
sportistus. Jau trešo gadu 
dome svin svētkus, kur 
galvenie varoņi ir sportisti. 

Garkalnes novada mājas lapā 
cilvēki balsoja par savu mīļāko 
sportistu, treneri un komandu.
Svinīgajā Gada Sportists 2008 
balvu pasniegšanas ceremonijā 
30. janvārī Berģu kultūras 
namā atklājās šādi rezultāti:

Par 2008. gada labāko sportisti 
kļuva Paula Glāzere, nominētas 
Amanda Straujupa un Sintija 
Riekstiņa; 
par Gada Sportistu atzina 
Tomu Kantānu, nominanti 
Jurijs Kriščenko un Mareks 
Vecmanis; 
Gada trenera titulu ieguva - 
Jānis Lapsiņš, nominēti Vigo 
Valdavs un Juris Kriščenko; 
bet Gada Komanda ir RK 
Garkalne, nominētas Z/S Vīgas 
un JSK Kriķi. 

Lai uzzinātu kā jūtas sporta 
laureāti, pēc apbalvošanas, 
ar viņiem sarunājās vēl  
mazpazīstamās, topošās 
spalvas mākslas meistares, 
novada avīzes redakcijas ēnas 
no Garkalnes pamatskolas – 
Kristīne un Zane. 

Regbija kluba Garkalne 
treneris Vigo Valdavs (foto 
uz pulksten pieciem) runājot 
visas komandas vārdā 
teica, ka sporta balva ir liels 
pagodinājums komandai. Viņš 
atzinās ka nebija gaidījis šādu 
atzinību: “Tas tikai nozīmē, 
ka darbs ko esam ieguldījuši 
ir nesis augļus. Ir prieks un 
stimuls strādāt arī nākošgad. 
Paldies par to”. 

Jānis Lapsiņš (uz pulksten 
septiņiem) nodarbojas ar 
BMX sportu jau no 6 gadu 
vecuma un vada 3 reizes 
nedēļā treniņus bērniem. Brīvo 
laiku pavada snovojot, 
mācoties un trenējoties. Jāņa 
mērķis ir attīstīt BMX sporta 
veidu visā Latvijā. Garkalnes 
novada gada balvu sportā 
nebija gaidījis, bet bija ļoti 

priecīgs uzzinot, ka ir viens no 
labākajiem novadā.  

Toms Kantāns (uz pulksten 
desmitiem) nodarbojas ar šaha 
spēli jau no 6 gadu vecuma. 
Tomam šahu ieinteresēja 
spēlēt vectēvs. Toms pārsvarā 
nodarbojas ar sportu un 
agrāk spēlēja basketbolu. 
Toms nojauta, ka būs viens no 
labākajiem Garkalnes novada 
gada balvas laureātiem un kad 
pārliecinājās, ka tā ir, viņš bija 
ļoti priecīgs.   

Paula Glāzere (uz pulksten 
diviem) nodarbojas ar jāšanas 
sportu jau  7 gadus. Kopā ar 
treneri Paula trenējas 2 reizes 
nedēļā. Pabijusi sacensībās 
Lietuvā un Igaunijā. Viņas zirgu 
sauc Verijs, kurš pieder Paulai 
jau 2,6 gadus. Brīvajā laikā 
nodarbojas ar snovbordu un 
dzied korī. 

Paulas nākotnes mērķis 
ir pilnveidot savu jāšanas 
mākslu ārzemēs. Paula bija 
pārliecināta, ka būs viena no 
labākajām Garkalnes novada 
gada sportistēm.   

Kristīne un Zane
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9. janvārī pēc mācību stundām Berģu skolas skolotājus direktora 
vietniece mācību darbā Inta Bredika gaidīja datorklasē, lai katrs 
skolotājs apgūtu vajadzīgās iemaņas „e-klases” izmantošanai mācību 
darbā. Direktora vietnieks informātikas jautājumos Jānis Silinieks 
atbildēja uz skolotāju jautājumiem. 

Pirms tam bija daudz dzirdēts no citiem kolēģiem par „e-klases” 
izmantošanu Rīgas skolās un dažās mūsu rajona skolās. Skolotāji 
sākumā raudzījās skeptiski, ar domu, par papildu darbu, jau tā maz 
atalgotajā skolotāju ikdienā. Ir pagājusi tikai nedēļa un skolotāju 
secinājums – strādāt ar „e-klasi” ir vienkārši un tas dod reālu 
ieguldījumu sadarbībā: skolotājs – skolēns – vecāki. 

Pagaidām tiek datorā ievadīti janvāra un februāra dati par mācību 
stundām, kavējumiem, skolēnu sekmēm, mācību tēmām un mājas 
darbiem. Klašu audzinātājam ir ātri un ērti kontrolēt savas klases 
kavējumus un sekmes. Izsniedzot vecākiem un skolēniem pieejas 
kodus, katrs vecāks regulāri ar interneta starpniecību varēs sekot 
sava bērna sekmēm, uzdotajam un kavētajām stundām. 

Arī pats skolēns varēs redzēt dienasgrāmatas atvērumu ar visiem 
skolotāju uzdotajiem mājas darbiem. Tiks izslēgts, skolēnu bieži 
lietotais vārdu salikums „mums nekas nav uzdots”.  Skolēniem tiek 
dota iespēja uzlabot iegūto vērtējumu ne vairāk kā par 3 ballēm, 
darbu pārrakstot, tad labotais vērtējums parādās sarkanā krāsā.

Mācību semestra noslēgumā ir iespēja ātri aprēķināt vidējo 
vērtējumu katram skolēnam katrā priekšmetā un automātiski 
summēt kavējumus. 

***

13. februāris, diena pirms Svētā Valentīna dienas. Skolā šo laiku bērni 
gaida un īpaši tam gatavojas – raksta vēstulītes un apsveikumus, 
dāvina mīļlietiņas. Kopš Berģu skolā no darba Anglijā atgriezās 
teātra skolotāja Ilga Gulbe, rosība un gatavošanās jūtama jau krietnu 
laiku iepriekš un katri svētki ir atguvuši savu īpašo noskaņu. Skolas 
konferenču zāle bija pārvērtusies. Tik daudz priekā smaidošu seju! 

Katram individuāli un pa klasēm bija iespēja piedalīties dažādās 
aktivitātēs. Skolēni varēja sacensties, kurš pus minūtes laikā spēj 
rozei pateikt visvairāk mīļvārdiņu. Daži izcēlās ar jaunu mīļvārdiņu 
darināšanu, nosaucot mīļoto par „datoriņu”. Dažiem bija sava 
īpaša sistēma, kā nosaukt pēc iespējas vairāk – sākot ar ziediem, 
tad dzīvajām būtnēm. Teātra tērpos bija jāietērpj klases zēns un 
meitene – izskatījās lieliski. No dotajiem vārdiem bija jāsaliek mīlas 
vēstule - SMS. Katrs varēja izmēģināt, cik precīzi lido Amora bulta, 
meklēt apslēptos knaģus un izmēģināt salikt papīra sirdi, ko kāds bija 
sagriezis. 

Secinājums,– mēs sirdis „laužam”, bet salikt tā arī nevienam 
neizdevās. Kaut mazāk pasaulē būtu salauzto siržu!  

Berģu skolas lepnums 
27. janvārī Mārupes vidusskolā notika ikgadējais Rīgas rajona angļu 
valodas daiļrunas konkurss ”Edelweiss”. Ar izciliem panākumiem 
Berģu skolu pārstāvēja angļu valodas skolotājas Sandras Vanagas 
sagatavotie audzēkņi:

Laura Šestakovska ieguva 1. vietu 6. klašu grupā,
Lukas Vestbergs ieguva 2. vietu 4. klašu grupā,
Helēna Runzo  ieguva 3. vietu 5. klašu grupā.

Viņi visi arī iepriekšējo gadu godalgoto vietu ieguvēji. Īpaši gribas 
atzīmēt Lauru Šestakovsku, kura jau 3. gadu pēc kārtas šajā konkursā 
ieguva pirmo vietu savā vecuma grupā. Neskatoties uz mūsu skolēnu 
pieredzi, kā atzīst paši bērni, satraukums bija liels, jo ar katru gadu 
arī konkurenti no citām skolām ir arvien labāk sagatavojušies. 

Gatavošanās konkursam prasīja daudz darba un izdomas. Helēnai 
nācās iejusties nopietnās un gudrās pūces lomā, kura kādu dienu 
nolēmusi padraiskoties un kļūt pavisam nenopietna. Lukass ļoti 
veiksmīgi notēloja ēdelīgu kazu, bet Laura no pavisam vienkāršas un 
neizskatīgas kaijas, īstenojot sapni, kļuva par slavenu kino zvaigzni. 

Piedalīšanās konkursā dod bērniem iespēju iepazīties ar citu skolu 
skolēniem, sadraudzēties un vērtēt viņu priekšnesumus. Tā ir ļoti 
noderīga pieredze. Paldies Lukasam, Helēnai un Laurai par ieguldīto 
darbu un augstajiem sasniegumiem! 

Cik precīzi lido Amora bulta
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Šogad bija daudz cītīgu lasītāju 
visās vecuma grupās, kopā 40 
skolēnu, un šoreiz Bērnu žūrijas 
eksperti savu vērtējumu izteica 
elektroniski, aizpildot anketas 
datorā. 

Tā kā Bērnu žūrijā piedalāmies 
jau trīs gadus, tad skolēniem 
izveidojušies savi priekšstati par 
to. Aicinām ieklausīties skolēnu 
viedokļos:

V.Kozlova no 4.klases.  
Man patīk Bērnu žūrija, jo var 
izlasīt dažādas interesantas 
grāmatas, novērtēt tās,un par to vēl 
saņemt balvu. Šogad man visvairāk 
patika  „Vaukšķis”, „Vikingi nāk” 
un „ Pūčumuižā mums jāpietur”.

Savukārt 2.klases skolēni A. 
Zālīte, R. Kurpniece, E. Garanča, 
R. Grudule, J. Balodis, D. 
Gilova fano par grāmatu „Mazo 
vīru stāsti”. Meitenes atzīst, ka 
viņām līdz šim zēnu grāmatas 
likušās neinteresantas, bet tagad 
pārliecinājušās, ka arī tās ir 

pietiekami labas, kā, piemēram, šī, 
kas stāsta par” mašīnu dzīvi.”

M. Kozlovskis no 2.klases. 
Piedalīšanās Bērnu žūrijā un 
lasīšana man ir palīdzējusi skolā. 

A. Barvika no 7.klases.  
Man ļoti patika grāmatas, kurās bija 
stāstīts par mana vecuma bērniem, 
viņu problēmām un mīlestību. 
Turpmāk Bērnu žūrijā vairāk 
vēlētos ārzemju autoru grāmatas, 
jo latviešu rakstnieku darbi nav tik 
interesanti.

S. Danga no 7.klases.  
No šī gada grāmatām labākā bija 
„Pasakas pa telefonu”. Domāju, ka 
tā bija vispiemērotākā man.

O. Selivončika no 8.klases. 
Uzskatu, ka Bērnu žūrijas grāmatas 
dod skolēniem iespēju iegūt lielāku 
vārdu krājumu. Tās ir interesantas, 
un skolēni sāk vairāk lasīt.

S. Kuharonoka no 7. klases. 
Nākošajā gadā vēlētos pusaudžu 

vecumam atbilstošākas grāmatas. 
Savādāk dažas no piedāvātajām ir 
pārāk bērnišķīgas, kā ,piemēram, „ 
Burtiņu zupa”.
  
L. Fedukoviča no 7. klases. Bērnu 
žūrijas grāmatu piedāvājums 
veidots ar dažādiem mērķiem: 
lai būtu, ko lasīt gan zēniem, gan 
meitenēm, kā arī par dažādām 
dzīves situācijām un sadzīviskām 
problēmām. 

L. Beķere no 7. klases.  
Šogad no visām Bērnu žūrijas 
grāmatām man visvairāk patika 
„Marselēns Kaijū”, jo tur bija maz 
teksta, un sižets vairāk  izteikts 
zīmēju  mā. Iesaku arī citiem lasīt 
Bērnu žūrijas grāmatas, jo tās 
aizrauj. 

Lūk, tā domā Bērnu žūrijas 
eksperti! Lai pārliecinātos par teiktā 
patiesumu vai apstrīdētu to, būs 
vien jālasa pašiem!
                                                                            
Skolēnu teikto apkopoja 
bibliotekāre A. Strode. 

Ir noslēgusies Bērnu žūrija 2008! Konkurss  
„Visauglīgākais Berģu dārzs 2009”
Kad laiku pa laikam, mēs apmeklējam savus vecākus un vecvecākus,  

kuri dzīvo laukos vai arī, dzīvojot kopā, atrodam laiku paklausīties stāstus  
par to, cik garšīgi bija agrāk tie burkāni, bietes, dilles un daudz kas cits,  
kas auga dārzā. Cik patīkami bija paiet ar basām kājām pa rīta rasu līdz  

tām ogām, kas aug dārzā un izbaudīt tās garšas pilnību! 
Cik garšīgi bija mājās pagatavotie ēdieni, no tā, kas auga dārzā! 

Kā arī par to pagrabu, kas nekad nebija tukšs!

Paldies tiem, kuri saglabāja tradīcijas un turpina audzēt savā dārzā visu to, 
no kā mēs varam saņemt daudz vairāk vitamīnu un garšas baudījumu!

Šodien nav tie labākie laiki, mēs baidāmies palikt bez darba, 
vai spēsim apmaksāt kredītus un, vai pietiks naudas apmaksāt rēķinus un, 

protams, vēl daudz kas cits nevisai patīkams priekš mums. 
Bet būtība ir tāda, ka ēst mums vajag katru dienu un mums ir vajadzīga 

vieta, kur darbojoties, mēs varētu, kaut nedaudz, atbrīvoties no tām domām, 
kas skar ikdienu, un padomāt par dobēm un jauniestādītiem krūmiem, 

kas nesīs savus augļus, lai mēs tos baudītu un priecātos par savu darbu.

Mēs piedāvājam Jums piedalīties konkursā ar apbalvojumiem 
katram dalībniekam – „Visauglīgākais Berģu dārzs 2009”. 

Konkursa nobeigumā neliels tirdziņš un degustācijas ballīte jūlija beigās.

Konkursa noteikumi:
1. Iestādītiem jābūt ne mazāk par 3 jauniem augļu krūmiem vai kokiem;

2. Dobēs jābūt iestādītiem ne mazāk par 10 šķirnēm dārzeņu (raža sākot no  
3 kg katra veida) un 5 šķirnēm garšvielu (raža sākot no 400 g katra veida),  

saldogām (raža sakot no 3 kg).

Pieteikšanās līdz 2009. g. 30. maijam.
No 20.07.-24.07.2009. dalībnieku vērtēšana.

25.07.2009. no plkst. 10:00 pie NORGUST celtnes mini tirdziņš.
25.07.2009. plkst. 16:00 degustācija un apbalvojumi.

Varbūt ir vērts padomāt!
Informācija un pieteikšanās konkursam Berģu ielā 142a, mob. 2955 2699.

Rīgas rajona Garkalnes pagastā
2001.gada 24.oktobrī                          Protokols Nr. 2, 10.§

SAISTOŠIE NOTEIKUMI NR.8
Par Garkalnes pagasta ielu, ēku un dzīvokļu numerācijas norādes plākšņu un valsts karoga 

turētāja statīva izvietošanas kārtības noteikumiem un etalonu apstiprināšanu

Izdoti saskaņā ar likuma
“Par pašvaldībām”

21.un 43 pantiem

1.Vispārējie noteikumi.
1.1. Par šajos noteikumos paredzētās kārtības ievērošanu ir atbildīgas fiziskās un juridiskās personas, 
kuru lietošanā, valdījumā vai īpašumā ir attiecīgais nekustamais īpašums.

1.2.  Saskaņā ar šiem noteikumiem uz stabiem, žogiem un ēku fasādēm tiek izvietotas ielu nosaukumu 
plāksnītes, māju nosaukumi vai mājas vārdi. Virs daudzdzīvokļu mājas ieejas durvīm izvietojamas 
dzīvokļu  numerācijas plāksnes.

1.3. Ēkas īpašnieka iniciālis un uzvārds vai juridiskās personas nosaukums uz ēkas numerācijas plāksnes 
uzrakstāms saskaņā ar ierakstu Zemesgrāmatā vai citiem īpašuma tiesību apliecinošiem dokumentiem.

1.4. Ar Garkalnes pagasta padomes lēmumu piešķir nekustamo īpašumu adreses: ielu nosaukumus, 
dzīvojamo māju, dzīvokļu, vasarnīcu, uzņēmumu un iestāžu ēku, zemes gabalu numurus vai mājas 
vārdus.

2. Ielu nosaukumi, ēku numerācijas plākšņu izvietošanu.
2.1. Ielu nosaukumu plāksnes veidojamas atbilstoši etalonam: plākšņu izmēri – 16x64, 16x84 cm, teksts 
valsts valodā ar lielajiem burtiem uz zaļa fona: 

2.1.1. ielu nosaukumu plāksnītes izvietojamas uz katras šķērsielas stūra ēkas 2,2 m augstumā 
no zemes un 30 cm attālumā no ēkas stūra. Iespējamas šā izvietojama variācijas atbilstoši 
arhitektoniskajam veidojumam;

2.1.2. ja ēkas atrodas atstati no ielas, nosaukuma plāksne izvietojama uz žoga vai staba, to 
saskaņojot ar Garkalnes pagasta būvvaldi;

2.1.3. nav pieļaujama ielu nosaukumu saīsināšana. Ja nosaukums veidots no personas vārda, 
tad jāraksta pilns vārds un uzvārds.

2.2. Ēkas numerācijas plāksne veidojama atbilstoši etalonam: plāksnes izmēri 32x22 cm un 32x28 cm, 
teksts valsts valodā ar lieliem burtiem uz zaļa fona:

2.2.1. uz ēkas numerācijas plāksnes rakstāms ielas nosaukums ēkas numurs, ēkas īpašnieka 
iniciālis, uzvārds vai juridiskās personas nosaukums:

2.2.1.1. ja ēkai ir divi īpašnieki, to uzvārdi rakstāmi alfabētiskā secībā;

2.2.1.2. ja ēkai ir vairāki īpašnieki, numerācijas plāksnē atzīmē viena īpašnieka 
iniciāli un uzvārdu, piezīmējot “u.c.” vai “mantinieki”. Ēkas īpašnieka iniciāli un 
uzvārdu var aizvietot ar uzrakstu “Privātīpašums”. Uz ēkas numerācijas plāksnes 
var norādīt ēkas piederību (valsts īpašums, pašvaldības īpašums, juridiskās personas 
īpašums u.c.).

2.3. Ēkas numerācijas plāksnes izvietojamas pie ēkas centrālās ieejas kreisajā pusē (skatoties 
virzienā  no ēkas fasādes) 30 cm no ieejas 2,2m augstumā.

2.4. Daudzdzīvokļu dzīvojamām ēkām ar vairākām vienāda tipa ieejām numerācijas plāksnes 
izvietojamas pie abām malējām ieejām;

2.5. Uz ēkām, kuru fasādes vērstas uz apbūves iekšpusi, numerācijas plāksne izvietojama uz 
ēkas daļas, kura atrodas uz maģistrālās ielas pusi;

2.6. Daudzdzīvokļu dzīvojamām ēkām, kas atrodas perpendikulāri galvenajai maģistrālajai 

iela, uz ēkas gala sienas papildus izvietojama ēkas numerācijas plāksne tajā sienas plāksnes daļā, 
kura ir tuvāk braukšanas virzienam no apdzīvotās vietas centra.

2.7. Ēkas numerācijas plāksnes nedrīkst izvietot uz ieejas portāliem, pilastriem, kolonnām, 
apmalēm un citām arhitektoniskām detaļām.

Ja ēkas atrodas rajonā ar individuālo apbūvi vairāk nekā 30m no ielas braucamās daļas, tad 
ēkas numerācijas plāksne papildus izvietojama pie ievedceļa.

2.8. Dzīvokļu numerācijas plāksne veidojama atbilstoši apstiprinātajam etalonam: plāksnes 
izmēri 10x30 cm, balti cipari uz zaļas pamatnes. Plāksne izvietojama virs ieejas katrā kāpņu 
telpā, labi pārredzamā vietā.

3. Valsts karoga turētāja statīva vai masta izvietošana
3.1. Latvijas valsts karogu izvieto, ievērojot Latvijas Republikas Ministru kabineta 2001.gada 
25.septembra noteikumus Nr. 412 “Par Latvijas valsts karogu” piemērošanu.

3.2. Karoga turētāja statīva un masta nosacījumi:

3.2.1. karoga turētāja statīvu piestiprina pie ēkas ieejas labajā pusē, skatoties virzienā no ēkas 
fasādes. Rajonos ar individuālo apbūvi karoga turētāja statīvu piestiprina pie ieejas ēkā, kuras 
fasāde vērsta pret galveno ielu. Ja ieeja ēkā nav vērsta pret ielu, tad karoga turētāja statīvu 
piestiprina uz tās ielas fasādes daļas, kura ir vērsta pret ielu (labajā pusē, skatoties virzienā no 
ēkas fasādes). Karoga turētāja statīvu piestiprina pie ēkas fasādes 2,2 m augstumā no zeme;

3.2.2. daudzdzīvokļu apbūvē, kur ēkai ir divas vai vairākas līdzvērtīgas ieejas, karoga turētāja 
statīvu piestiprina pie tās ieejas labajā pusē (skatoties virzienā no ēkas fasādes), kas tuvāka 
apdzīvotās vietas centram;

3.2.3. daudzdzīvokļu apbūvē, kuras fasāde vērta perpendikulāri pret galveno ielu, karoga turētāja 
statīvu piestiprina pie tās ieejas, kura atrodas tuvāk maģistrālajai ielai. Karoga turētāja statīvs 
izvietojama ieejas labajā pusē, skatoties virzienā no ēkas fasādes.

3.2.4. pie ēkām, kur saskaņā ar ēkas statusu vienlaikus ar Latvijas valsts karogu jāizvieto citu 
valstu karogi, valsts karoga turētāja statīvu piestiprina ēkas fasādes ieejas labajā pusē, skatoties 
virzienā no ēkas fasādes, otru karoga turētāja statīvu izvieto simetriski ēkas ieejas kreisajā 
pusē;
3.2.5. ja karoga turētāja mastu izvieto uz ielas, laukumā vai pret ēkas fasādi, karogu nostiprina 
mastā ne zemāk par 7m no zemes.

4. Atbildība par noteikumu neievērošanu.
4.1. Par šo noteikumu neievērošanu sodu var uzlikt juridiskām un fiziskām personām, kuru valdījumā, 
lietojumā vai īpašumā ir attiecīga ēka.

4.2. Administratīvā atbildība paredzēta par šādu noteikumu neievērošanu:

4.2.1.ja nav izvietota ēkas vai dzīvokļa numerācijas plāksne, karoga turētāja statīvs vai masts – 
naudas sods Ls 20.

4.2.2. ja līdz 2002. gada 30. decembrim nav nomainītas ēku un dzīvokļu numerācijas plāksnes 
atbilstoši šiem noteikumiem – brīdinājums vai naudas sods Ls 10.

4.2.3. brīdinājumu kā administratīvā soda līdzekli izsaka rakstveidā un piemēro, ja pārkāpums 
izdarīts pirmo reizi.

5. Amatpersonas un institūcijas, kas ir tiesīgas uzlikt administratīvo sodu vai sastādīt protokolu 
par Noteikumu pārkāpšanu.
5.1. pagasta padomes priekšsēdētājs, priekšsēdētāja vietnieks, izpilddirektors, deputāti;

5.2. policisti, kuru darba pienākumu pildīšana saistīta ar Garkalnes pagastu vai Rīgas rajonu;

5.3. zemessargi – laikā, kad viņi veic sabiedriskās kārtības sargāšanas pienākumus Garkalnes pagastā.

5.4. Garkalnes novada administratīvās komisijas amatpersonas. 
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GARKALNES NOVADA 
DOME  

Izīrē mazo zālI 
(BRĪVĪBAS GATVĒ 455, RĪGA)

SEMINĀRU, KONFERENčU U.C. 
PASĀKUMU ORGANIZĒŠANAI.

ZĀLE VAR UZŅEMT  
LĪDZ 40 CILVĒKIEM.

PIEDĀVĀJAM BEZMAKSAS 
AUTOSTĀVVIETU.

ZĀLE APRĪKOTA AR 
PROJEKTORU UN EKRĀNU.

BLAKUS KAFEJNĪCA, KAS 
VAR SAGĀDĀT PUSDIENAS, 

CEPUMUS, KAFIJU.

VIENA DIENA – 100 LS
KONTAKTINFORMĀCIJA:  

BIRUTA, 6780 0933

1. KAS JŪSUPRĀT IR UNIKĀLAIS Garkalnes novadā?  īss uzskaitījums!

2. NOSAUCIET JŪSUPRĀT NOZĪMĪGĀKĀS VIETAS Garkalnes novadā?  īss uzskaitījums!

3. NOSAUCIET 3 AKŪTAS PROBLĒMAS (KAS “KRĪT UZ NERVIEM” IKDIENĀ?)

4. KAS JĀIZVEIDO NO JAUNA Garkalnes novadā? (KAS TRŪKST?)  īss uzskaitījums!

5. KAS JĀIZMAINA Garkalnes novadā? Nosauciet svarīgāko!

6. KĀDI IR JŪSU IETEIKUMI, LAI UZLABOTU KOPĒJO DZĪVI Garkalnes novadā?  īss uzskaitījums!

7. KURŠ IR JŪSU IKDIENĀ (VISBIEŽĀK) IZMANTOTAIS CEĻŠ  
UN AR KO/ KĀ JŪS IKDIENĀ PĀRVIETOJATIES (transporta līdzeklis, kāds, kājām)

8. VAI UZSKATĀT, KA PAZĪSTAT NOVADA TERITORIJU? 
(atbilstošo apvelciet) ļoti labi vidēji slikti praktiski 

nemaz

9. KURAS VIETAS NOVADĀ JŪS APMEKLĒJAT (KUR EJAT?) (atbilstošo apvelciet)

Kultūras 
nams

baznīca /
kapsēta

Novada 
dome

Dienas 
centrs

cita(s) (kura(s)?)

Cik reizes gadā? 
(norādīt skaitu)

10. KURĀ pašvaldības teritorijā JŪS STRĀDĀJAT/ MĀCATIES? (atbilstošo apvelciet)

Garkalnes 
novadā

Rīgas 
pilsētā

Carnikavas 
novadā

Ropažu 
novadā

Vangažu 
pilsētā

Inčukalna 
novadā

Stopiņu 
novadā

Citā?

     

Informācija par aptaujājamo

Dzimums:     vīr.    siev.  Vecums: ______

Izglītība:    augstākā,     vidējā,      vidējā speciālā, pamatskolas, nepabeigta augstākā, 

Dzīves vieta (ciems) ____________________________________

Nodarbošanās __________________________________________

Iedzīvotāju viedokļu noskaidrošanas aptaujas anketa

www.garkalne.lv

#

#
Vēlies iemācīties pīt? 

2689 9024
Juris, pinējs–skolotājs.

CIENĪJAMIE GARKALNES 
NOVADA IEDZĪVOTĀJI!

 
IR VEIKTS 2009. GADA 
NEKUSTAMĀ ĪPAŠUMA 
NODOKĻA  APRĒĶINS. 

LŪGUMS VISIEM,  
KAS NAV SAŅĒMUŠI 

MAKSĀŠANAS 
PAZIŅOJUMU LĪDZ 

01.03.2009.,VĒRSTIES 
GARKALNES 

NOVADA DOMĒ PIE 
NEKUSTAMĀ ĪPAŠUMA 

ADMINISTRĀTORES  
24. KAB.,TEL. 6780 0926.
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Pašvaldības SIA “Ādažu Glābšanas dienests” darbības rezultāti, 
veicot sabiedriskās kārtības uzraudzību no 7. janvāra  
līdz 9. februārim: 
veikti 47 izbraukumi sabiedriskās kārtības uzraudzībā;
Valsts policijā nogādātas 14 personas;
trīs gadījumos izsaukta neatliekamā medicīniskā palīdzībā;
viena ugunsgrēka dzēšanas darbi;
uzaicinātas ierasties paskaidrojumu sniegšanai un pārrunu veikšanai uz Garkalnes polici-
jas iecirkni 21 persona;
saņemti un izskatīti pieci iedzīvotāju iesniegumi un sūdzības;
reids kopā ar Valsts policiju, reida laikā aizturētas trīs nepilngadīgas personas alkohola 
reibumā, divas personas par nepiedienīgu uzvedību, reida laikā kopā ar valsts policiju 
sastādīti pieci protokoli par atstarotāju nelietošanu diennakts tumšajā laikā;

Pēc Garkalnes novada domes saistošajiem noteikumiem ir sastādīti un nosūtīti lēmuma 
pieņemšanai uz Garkalnes novada domes administratīvo komisiju  30 administratīvā 
pārkāpuma protokoli:

trīs protokoli par atrašanos sabiedriskā vietā ar atvērtu alkoholiskā dzēriena iepakojumu;
trīs protokoli pēc Latvijas Administratīvo pārkāpumu kodeksa 106.panta, par suņu notei-
kumu neivērošanu;
trīs protokoli par smēķēšanas noteikumu pārkāpšanu;
viens protokols par nepiedienīgu uzvedību sabiedriskā vietā;
četrpadsmit protokoli par ēkas numurzīmes neizvietošanu;
četri protokoli par izglītības iestāžu iekšējās kārtības noteikumu neievērošanu;
viens protokols par netiklības un žūpības perēkļa uzturēšanu;
viens protokols par ielu piegružošanu ar sīkiem sadzīves atkritumiem.

Sastādīti 7 administratīvā pārkāpuma protokoli – paziņojumi, par transportlīdzekļu 
apstāšanās un stāvēšanas aizliegumu neievērošanu.

PSIA “Ādažu Glābšanas dienests” pieņem iedzīvotāju iesniegumus un sūdzības 
Pirmndienās no pulksten 11:00 līdz 13:00 un ceturdienās no pulksten 16:00 līdz 17:00 
Rīgas rajona, Garkalnes novada, Garkalnē, Vidzemes šoseja 1 (Garkalnes policijas 
iecirknī).

Informācija par sabiedriskās kārtības pārkāpumiem un citiem likumpārkāpumiem visu 
diennakti tiek pieņemta centralizētajā vadības pultī pa tālruni 6799 7777.

PSIA “Ādažu Glābšanas dienests” valdes loceklis                                   Renārs Avetisjans

Jūs, kūmiiņas, neziniet,
Kur pādite radijàs:
No debess nolaidàs
Ar sudraba ķēditèm.

DZIMTSARAKSTU NODAĻĀ 
REĢISTRĒTI DZIMUŠIE

Sindija Katrīna Krūma 29.01.2009.
Darja Koževņikova 06.02.2009.
Veronika Ļebedeva 06.02.2009.

_________________

FEBRUĀRA JUBILĀRI 

75 gadi 
     Viktors Matulis (23.02.)

80 gadi
    Alma Brauere (10.02.)

    Elmira Pereverzeva (23.02.)
_________________

Kas kait man negulèt
Baltâ smilšu kalniņâ,

Gaŗam gāja raibas govis,
Gaŗam gani dziedadami.

DZIMTSARAKSTU NODAĻĀ 
REĢISTRĒTI MIRUŠIE

Aleksejs Safonovs  
20.05.2009. – 16.01.2009.

Ļubova Rodenkova  
20.11.1923. – 16.01.2009.

Tamāra Čuprova  
24.07.1931. – 18.01.2009.

Klaudija Smetaņina  
23.09.1928. – 18.01.2009.

Irina Ramonene   
25.06.1969. – 20.01.2009.

Fraņa Kučinska  
10.08.1931. – 23.01.2009.

Vasilijs Jemeļjanovs  
13.03.1917. – 27.01.2009.

Ināra Ahundova  
09.12.1946. – 09.02.2009.

____________

27. februārī pulksten 11  
k/n “Berģi” Mazā zālē 

Garkalnes novada  
Pensionāru Padomes 
pārvēlēšanas sapulce.

Aicināti novada pensionāri

BŪVNIECĪBAS IECERU 
PUBLISKĀ APSPRIEŠANA

GARKALNĒ
BMX trase (būvniecības ierosinātājs  
Sporta klubs “Lapsēni”, tālr. 2949 
7205) 

Informatīvie materiāli par būvniecības 
ieceri būs izvietoti stendā Garkalnes 
novada domes būvvaldes telpās, 
2. stāvā, Brīvības gatvē 455, Rīgā, 
LV-1024, un attiecīgās būvniecībai 
paredzētās vietās no šā gada  
24. februāra līdz 24. martam. Tālrunis 
uzziņām 6780 0916.

Atsauksmes par būvniecības ieceri var 
iesniegt Garkalnes novada domē līdz 
2009. gada 23. martam.

Būvniecības publiskā apspriešana 
notiks 23. martā plkst. 17 Garkalnes 
novada domē, Brīvības gatvē 455, Rīgā.

Tālivaldis Štamers, arhitekts. 

nepabeigta vidējā, nepabeigta pamatskolas

Anketa internetā: 

Kad jāizkar  
valsts karogs?
16. februāris – Lietuvas Republikas 
neatkarības diena
24. februāris – Igaunijas Republikas 
neatkarības diena
25. marts – Komunistiskā genocīda 
upuru piemiņas diena – sēru 
noformējumā
1. maijs – Darba svētki, Latvijas 
Republikas Satversmes sapulces 
sasaukšanas diena
4. maijs – Latvijas Republi-
kas Neatkarības deklarācijas 
pasludināšanas diena
14. jūnijs – Komunistiskā genocīda 
upuru piemiņas diena – sēru 
noformējumā
17. jūnijs – Latvijas Republi-
kas okupācijas diena – sēru 
noformējumā
4. jūlijs – Ebreju tautas genocīda 
upuru piemiņas diena – sēru 
noformējumā
11. novembris – Lāčplēša diena
18. novembris – Latvijas Republikas 
proklamēšanas diena
4. decembris – Pret latviešu tautu 
vērstā totalitārā komunistiskā režīma 
genocīda upuru piemiņas diena – 
sēru noformējumā



Izdevējs: Garkalnes novada dome, Brīvības gatve 455, Rīga LV-1024. Iznāk kopš 1995. gada decembra. Reģistrācijas apliecība Nr. 000701882. 
Tipogrāfija: SIA “Dardedze”. Izplatīšana: VAS “Latvijas pasts”.
Tirāža: 2500 eksemplāru. Bezmaksas izdevums. Iznāk reizi mēnesī.
Materiālus publicēšanai sagatavojusi Garkalnes novada domes sabiedrisko attiecību speciāliste Elīna Bauze-Krastiņa (tālr. 2654 2953, e-pasts: gnvestis@gmail.com). 
Sludinājumus, informāciju, ieteikumus, interesantas materiālu tēmas lūdzam sūtīt pa faksu 6799 4414, e-pastu vai iesniegt Novada domē līdz mēneša 7. datumam. 
Izdevējs neatbild par autordarbu saturu. Rakstus un ilustrācijas aizsargā Autortiesību likums, tāpēc pārpublicēšanas gadījumā atsauce obligāta! 
Laikrakstu lasiet arī www.garkalne.lv

#79
GARKALNES

NOVADA
VĒSTIS

GARKALNES NOVADA ĒNIŅAS
Jaunas meitas skaisti dzied
Paeglišu kambarî;
Jauni puiši garam jāja,
Asariņas slaucidami.

Veci vīri, jauni puiši,
Šur nāciet pagastâ!
Še ir mazs cilveciņš

Pagastiņa ņēmajiņš.

Ar godiņu, jauni puiši,
Ar godiņu, jaunas meitas;
Naudu, mantu gan panāks,
Mūžam goda nepanāks.

Priecajaties, jaunas meitas,
Nu iet puiši lētumâ:
Pieci graši, seši graši
Visdaiļais tēva dēls.

Glīši, meitas, dzīvojat
Liela ceļa maliņâ,
Turat baltus bāleliņus,
Tīras kannas, biķerites.

Četras kājas kumeļam,
Četri zelta pakaviņi;

Četras meitas māmiņai,
Četri zīļu vainadziņi.

Pagaid’ laika tu, puisiti,
Būs i tev līgaviņa:
Man’ māsiņa šūpulî,
Gaidi lielas izaugot.

Dietu, dietu, jaunas meitas,
Nesēdetu soliņâ!

Diezgan vecu māmuliņu
Soliņâi sēdetaju.


